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     PROTOKÓŁ  Nr V/15 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 30 marca 2015 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

Na stan 14 radnych na sesji obecnych było 14 radnych. Przy podejmowaniu uchwał obecnych 

było 13 radnych (nieobecny radny K. Czajkowski).  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1220  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater-Ubysz – zastępca burmistrza, 

• Pan Krzysztof Dziadul – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – radca prawny UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pan Krzysztof Sitarz – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,   

• Pan Jan Rewkowski – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,  

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Jan Mokrzycki – Radny Rady Powiatu, 

• Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Jarosław Bączkowski – Radny Rady Powiatu,    

• Stanisław Gawłowski – Minister Środowiska, 

• Marek Gutowski – Dyrektor Delegatury Zachodniopomorskiego Urzędu Wojewódzkiego 

w Koszalinie, 

• Jan Jarzyński – odznaczony 

• Bronisław Malinowski – odznaczony 

• Aneta Kopacz – pracownik socjalny MGOPS  

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek 

Golas, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady.  
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Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 30.01.2015r.  

3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.  

4. Sprawozdanie z realizacji programu pomocy osobom zagrożonym eksmisją oraz realizacja 

programu „Odpracuj swój dług”.    

  5. Wręczenie odznaczeń państwowych. 

6. Wręczenie gratulacji nowo wybranym sołtysom Gminy Bobolice. 

7. Podjęcie uchwał  w sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2015 rok; 

2) nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy funduszu sołeckiego w 2016 

roku;  

3) ustalenia inkasentów pobierających podatek od nieruchomości, podatek rolny, leśny, 

opłatę od posiadania psów oraz opłatę targową i miejscową na terenie gminy Bobolice;   

4) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia metody ustalania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty;  

5) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bobolice w 2015 roku;  

6) wyrażenia zgody na przeniesienie prawa użytkowania wieczystego działki gruntu wraz z 

prawem własności zabudowań w zamian za zaległości podatkowe;  

7) wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zwarcia umowy 

dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Bobolice;  

    8) określenia kryteriów drugiego etapu postępowania rekrutacyjnego do przedszkola i 

oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Bobolice;  

    9) określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami 

Gminy Bobolice;  

    10) wyznaczenia delegata do reprezentowania Gminy Bobolice w Stowarzyszeniu Gmin 

Polskich Euroregionu Pomerania; 

11) utworzenia odrębnych obwodów głosowania dla wyborców przebywających w 

zakładzie karnym dla przeprowadzenia głosowania w wyborach Prezydenta 

Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na dzień 10 maja 2015 roku;  

8. Trybuna sołecka. 

9. Trybuna obywatelska. 

10. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  
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11. Zakończenie obrad. 

 

Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater-Ubysz poprosiła o wycofanie z porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie wyznaczenia delegata do reprezentowania Gminy Bobolice w 

Stowarzyszeniu Gmin Polskich Euroregionu Pomerania.  

 

Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęli wprowadzoną zmianę do porządku obrad.   

 

Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater-Ubysz poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Bobolice z lokalnej grupy działania 

„Środkowopomorska Grupa Działania” jako 11 projekt uchwały. 

 

Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęli wprowadzoną zmianę do porządku obrad.   

 

Następnie Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater-Ubysz poprosiła o wprowadzenie do porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia Środkowopomorska 

Grupa Działania jako 12 projekt uchwały. 

 

Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęli wprowadzoną zmianę do porządku obrad.   

 

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach                

z dnia 30 stycznia 2014 roku.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas stwierdził, że protokół z IV 

sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 30 stycznia 2015 roku był wyłożony do 

wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu dzisiejszym na 

sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz zaproponował 

przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez odczytywania.  

 

Protokół z IV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyj ęty przez radnych 

jednogłośnie 14 głosami „za”.  
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Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.   

W imieniu Pani Burmistrz Mieczysławy Brzozy sprawozdanie przedstawiła Pani 

Wiceburmistrz: 

*  Budowa infrastruktury wodno - kanalizacyjnej na terenie Gminy Bobolice. 

W dniu 28.01.2015 r. został ogłoszony przetarg na kolejne dwa zadania  

z zakresu gospodarki wodno - ściekowej, tj.: 

Zadanie I: Budowa sieci wodociągowej Stare Borne – Drzewiany - Przedmiotem 

inwestycji jest budowa sieci wodociągowej do miejscowości Stare Borne wraz z przyłączami 

z zasileniem w miejscowości Drzewiany gm. Bobolice. W ramach prowadzonych robót 

planowana jest budowa wodociągu do miejscowości Stare Borne z rur PEHD110 i 

przełączenie istniejących przyłączy zasilających budynki. Obecnie woda dostarczana jest z 

lokalnej SUW Zakładu Karnego w Starem Bornem. 

Zadanie II: „Budowa sieci sanitarnej grawitacyjnej i tłocznej wraz  

z przepompownią w miejscowości Radwanki” - Budowa sieci kanalizacji sanitarnej i 

tłocznej wraz z przepompownią (tłocznią) ścieków. Włączenie miejscowości Radwanki do 

kanalizacji sanitarnej na trasie Gozd – Bobolice. Planuje się wybudowanie kanałów 

ściekowych grawitacyjnych i tłocznych, kompletnej przepompowni ścieków typu tłocznia 

oraz linii kablowej zalicznikowej.  

 Termin składania ofert upłyną w dniu 05.03.2015 r. Wpłynęło razem 15 ofert,           

w tym na zadanie I - 7 ofert, na zadanie II - 8 ofert. Dokonano wyboru tego  samego 

wykonawcy na zadanie I i II, tj. Kazimierz Gozdal, Pomiłowo 22A,  76 – 100 Sławno 

(zad. I - 319.608,46 zł brutto, zad. II - 300.744,80 zł brutto)  Zamawiający zamierzał 

przeznaczyć na realizację: Zadanie 1 – „Budowa sieci  wodociągowej Stare Borne - 

Drzewiany” kwotę 828.633,28 zł brutto, Zadanie  2 – „Sieć kanalizacji sanitarnej 

grawitacyjnej i tłoczonej wraz  z  przepompownią w miejscowości Radwanki” kwotę 

598.065,21  zł brutto. 

*  Rajska Plaża - etap II. 

W ostatniej fazie jest realizacja zadania zagospodarowania Rajskiej Plaży  

w Poroście - etap II. Wybudowane zostały dwie wiaty rekreacyjne. Przywiezione zostały 

ławki i kosze na śmieci oraz trwa montaż lamp parkowych. W realizacji jest również 

utwardzenie plaży z desek pomostowych. Wartość umowy - 200 tys. zł brutto. 

*Remont CIT-u w Bobolicach. 

Zakończona została realizacja zadania pn. Remont pomieszczeń CIT-u wraz  

z zagospodarowaniem terenu. W ramach prac wykonano utwardzenie terenu przy wejściu do 
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CIT a na powstałym miejscu ustawiona została ławka, kosz na śmieci i stojak na rowery. 

Wnętrze zostało odremontowane – remont sanitariatu - wymieniono glazurę, terakotę, 

pomalowano ściany i założono nowy sufit podwieszany. Ściany zewnętrze budynku zostały 

ocieplone. Zakupione i zamontowane zostały nowe meble biurowe. Wykonawcą robót była 

firma Zakład Usługowo - Handlowy Robert Małyszek, ul. Kochanowskiego 3 B, Bobolice. 

Wartość robót: 35.600,00 zł brutto. Zadanie dofinansowane jest ze środków PROW w 

wysokości 23.040,76 zł.  

* Budowa rond w Bobolicach. 

Zadanie te realizowane jest zgodnie z harmonogramem robót, warunki meteorologiczne 

pozwalają na wykonywanie robót budowlanych. Udostępniony został chodnik przy ul. 

Wojska Polskiego. Mogą wystąpić problemy z ruchem pieszym przy ul. 1-go Maja, ma być 

tam wykonywany chodnik wzdłuż sklepów (Viktoria, weterynarz, Pana Emila Jaświga).  

 

*  Budowa sieci kanalizacji sanitarnej wraz połączeniem istniejących przyłączy                 

z budynków w ulicach Świerczewskiego i Traugutta w m. Bobolice”.  

Roboty realizuje firma Przedsiębiorstwo Projektowo – Wykonawcze „TEBRA” G. 

Kowalczyk Spółka jawna, ul. Jantarowa 46,75 - 256 Koszalin – cena 600.240,62 zł brutto. 

Roboty są w trakcie realizacji, zakończono realizację rozdziału sieci głównej i rozpoczyna 

firma realizację budowy przyłączy. W związku z realizowaną inwestycją oraz pojawiającymi 

się pytaniami w dniu 3 lutego 2015 roku (środa) w godzinach od 14.00 do 15.30 w 

stołówce Hali Sportowej przy ul. Głowackiego odbyło się spotkanie z zainteresowanymi 

mieszkańcami, w którym uczestniczyli przedstawiciele Wykonawcy, Projektanta, RWiK-u 

oraz pracownicy naszego Urzędu. W trakcie spotkania zostały wyjaśnione wątpliwości 

dotyczących realizacji inwestycji w obrębie poszczególnych posesji - ulic Kolejowej, 

Świerczewskiego i Traugutta. Termin realizacji zadania - do końca maja 2015 r.  

 

* Wyborcze zebrania sołeckie. 

W miesiącach luty - marzec br. odbyły się wyborcze zebrania sołeckie w 17 sołectwach, tj.: 

Chlebowo, Chmielno, Chociwle, Dargiń, Dobrociechy, Drzewiany, Głodowa, Gozd, Jatynia, 

Kłanino, Krępa, Kurowo, Łozice, Nowe Łozice, Porost, Świelino i Ubiedrze. Wybrano 

ogółem 17-tu sołtysów, w tym: 12 sołtysów na ponowną czteroletnią kadencję i 5 nowych 

sołtysów w sołectwach: Gozd, Kłanino, Krępa, Nowe Łozice i Świelino. Obecnie mamy 10 

Pań Sołtysek i 10 Panów Sołtysów.  W 3-ch sołectwach wybory odbędą się w innym terminie 

ze względu na późniejsze zakończenie kadencji sołtysów. 
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* Targowisko rolno - spożywcze: szkolenie. 

W dniu 9 marca br. zostało przeprowadzone na mój wniosek przez ZODR w Baszkowicach, 

w pomieszczeniach MGOK-u w Bobolicach szkolenie dotyczące zasad prowadzenia 

sprzedaży produktów rolno - spożywczych na targowiskach. Szkolenie prowadził doradca 

ZODR-u pan Zbigniew Trojanowski. Szkolenie skierowane było m.in. do osób chętnych 

sprzedawać swoje produkty rolno - spożywcze na nowo tworzonym targowisku rolno -

spożywczym w Bobolicach przy ul. Dworcowej. W ramach informacji obecni (42 osoby) 

uzyskały m.in. wiedzę w zakresie sprzedaży bezpośredniej produktów pochodzenia 

roślinnego, tj. zboża, owoce, warzywa, zioła, grzyby hodowlane jak i produktów pochodzenia 

zwierzęcego takich jak drób, zajęczaki, zwierzęta łowne, produkty rybołówstwa, żywe 

ślimaki lądowe,  mleka surowego i surowej śmietany, jaja konsumpcyjnych produkty 

pszczele. 

 Planowany termin otwarcia targowiska - 11 kwietnia br. (sobota). 

 

* Konferencja - podsumowanie osiągnięć bibliotek powiatu koszalińskiego. 

Dnia 11 lutego 2015 r. w Miejsko - Gminnej Bibliotece Publicznej  

w Bobolicach odbyła się coroczna konferencja podsumowująca wyniki osiągnięte przez 

poszczególne biblioteki gminne powiatu koszalińskiego  

w roku 2014. W ramach promocji poszczególnych bibliotek konferencja co roku 

organizowana jest w innej bibliotece. W spotkaniu uczestniczyły bibliotekarki ze wszystkich 

bibliotek zlokalizowanych na terenie powiatu koszalińskiego oraz zaproszeni goście: Beata 

Lubczyk - przedstawicielka Starostwa Powiatowego w Koszalinie, Zenon Dropko - 

przewodniczący Rady Powiatu, Beata Sawa – Jovanoska - zastępca dyrektora Koszalińskiej 

Biblioteki Publicznej, Grażyna Wiater- Ubysz- zastępca Burmistrza Bobolic, Ireneusz 

Bednarczyk - wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Bobolicach, Zofia Kęcel - 

przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej w Bobolicach. 

W programie znalazły się następujące referaty: „Analiza czytelnictwa  

w bibliotekach publicznych powiatu koszalińskiego za 2014", film promujący działalność 

Miejsko - Gminnej Biblioteki Publicznej w Bobolicach oraz prezentacja działalności 

Biblioteki Publicznej Gminy Mielno. Dodatkowo uczestnicy konferencji zwiedzili bobolicką 

bibliotekę oraz filię w Dargini.  

Po dokonaniu podsumowań statystycznych okazuje się, że w roku 2014 odnotowano postęp w 

niemal każdych dziedzinach życia bibliotecznego. Najbardziej cieszy fakt, że wzrosła liczba 

czytelników i wypożyczeń zbiorów. Księgozbiory są odnowione i na wysokim poziomie. 
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Biblioteki oprócz pracy typowo bibliotecznej mają bardzo bogatą ofertę o charakterze 

kulturalno - edukacyjnym np. spotkania autorskie, ferie i wakacje w bibliotece, spotkania  

z Seniorami.   

 

*PPP - budowa Domu późnej starości w Bobolicach. 

 

W dniu 16.02.2015 r. upłynął termin składania wniosków o udział  

w postępowaniu na wybór partnera prywatnego do realizacji  przedsięwzięcia inwestycyjnego 

pn: „Budowa Domu Późnej Starości z zagospodarowaniem terenu w formule ppp”. W dniu 24 

marca 2015 r. odbyła się pierwsza runda negocjacji z firmą Warbud PPP2 Sp. z o.o., ul. 

Domaniewska 32, 02-672 Warszawa, która złożyła wniosek o udział w postępowaniu na 

wybór partnera prywatnego do realizacji mająca na celu wspólne wypracowanie zapisów 

umowy o partnerstwie.  

 

*ZIT / Kontrakt Samorz ądowy. 

 

*Budżet Obywatelski na rok 2016. 

W miesiącu lutym br. odbyły się internetowe konsultacje założeń do Budżetu Obywatelskiego 

na 2016 rok w Gminie Bobolice. Od 2 lutego do 13 lutego nie wpłynęła żądna uwaga do 

założeń budżetu, co powoduje przyjęcie założeń  

w całości. Do końca marca br. trwa nabór do kandydatów do pracy w Radzie Budżetu. 

Obecnie wpłynęły dwa zgłoszenia od mieszkańców oraz 5 osób na siedmiu wytypowanych 

przez mnie kandydatów wyraziło chęć pracy w Radzie. 

 

*Bobolicka Karta Du żej Rodziny. 

26 marca br. weszła w życie uchwała  wprowadzająca Program „Bobolicka Karta Dużej 

rodziny” i tym samym od tego dnia rodziny posiadające troje  

i więcej dzieci mogą ubiegać się o wydanie karty uprawniającej do zniżek na produkty i 

usługi objęte Programem:  

I. Oferowane przez samorząd gminny w zakresie: 

1. ulgi z korzystania z hali sportowej w Bobolicach:  

a) siłownia, mała siłownia, sauna – 45% 

b)  korzystanie z tenisa stołowego- 100% 
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2. w opłacie za korzystanie z wychowania przedszkolnego w zakresie przekraczającym 

podstawę programową w prowadzonych przez Gminę Bobolice przedszkolach publicznych – 

45% 

3. w dostępie do logopedy zatrudnionego ze środków Gminy – 30% 

4.  korzystanie z usług opiekuńczych- 45% 

 

II. Oferowane prze partnerów prywatnych, którzy do tej pory przystąpili do Programu 

składając odpowiednią deklarację: 

 

1. Przedsiębiorstwo Produkcyjno - Usługowo - Handlowe „Wielhurt” Tomasz 

Tuziemski: 

a) Upust cenowy- od 5 do 15% 

2. Sklep Spożywczo - Przemysłowy Andrzej Bawoł: 

a) artykuły spożywcze- 3% 

b) artykuły chemiczne – 3% 

3. Księgarnia Sklep Wielobranżowy Małgorzata Malczewska: 

a) artykuły szkolne – 10% 

b) książki – 10% 

4. Zakład Usługowo-Handlowy Robert Małyszek: 

a) roboty związane z budową chodników, ścieżek, dróg- 10% 

b) roboty ogólnobudowlane- 10% 

c) transport – 10% 

d) roboty ziemne – 10% 

 

Wnioski o Bobolicką Kartę Dużej rodziny będzie można składać w Miejsko -Gminny 

Ośrodku Pomocy Społecznej w Bobolicach i tam odebrać wydaną kartę. 

 

* Śniadanie biznesowe. 

W dniu 4 marca 2015 r. o godz. 9.00 w sali konferencyjnej Miejsko - Gminnego Ośrodka 

Kultury w Bobolicach odbyło się kolejne „Śniadanie Biznesowe”, w którym uczestniczyło 20 

osób - przedstawicieli lokalnych przedsiębiorców. Spotkanie zorganizowane zostało przy 

współpracy Fundacji Centrum Innowacyjności Przedsiębiorczości i Centrum Biznesu w 

Koszalinie. Tematem poruszanym podczas spotkania było m.in. szkolenie na temat kas 

fiskalnych, który zreferowała Pani Anna Dziura.  
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*Nabór wniosków - zabytki. 

Rozpoczęty nabór wniosków na dofinansowanie na prace konserwatorskie i roboty 

budowlane przy zabytku – nabór do 1-go maja 2015 r. ( z uwagi na dzień wolny od pracy do 4 

maja 2015 r.)  

 

*Morsowanie. 

W dniu 22 marca 2015 r. na terenie Rajskiej Plaży w Poroście.  

 

*SSSE. 

Efektem wspólnie podjętych przeze mnie działań a Prezesem SSSE - Panem Mirosławem 

Kamińskim, jest podpisanie w dniu 10.03.2015 r. w siedzibie Zarządu SSSE – w 

Pomorskiej Agencji Rozwoju Przedsiębiorczości w Słupsku, umowy o współpracy 

polegającej na objęciu terenów inwestycyjnych Gminy Bobolice Patronatem Słupskiej 

Specjalnej Strefy Ekonomicznej. Działania te pozwolą docelowo utworzyć w Bobolicach 

SSSE, która będzie kontynuacją przyjętego przeze mnie kierunku działania do  nieustannego 

rozwoju gospodarczego w gminie oraz stworzenia dogodnych warunków dla inwestycji, tym 

samym da szanse na wygenerowanie nowych miejsc pracy. Patronat SSSE nad terenami 

inwestycyjnymi wspomoże Gminę w promocji terenów inwestycyjnych i ułatwi dotarcie do 

szerszej rzeszy potencjalnych inwestorów, a w przyszłości przyczyni się do przyłączenia 

terenów inwestycyjnych do SSSE, co będzie dodatkowym atutem dla terenów inwestycyjnych 

Gminy – preferencje podatkowe dla inwestorów chcących prowadzić działalność na terenie 

strefy ekonomicznej  

 

*Spotkanie z sołtysami. 

16 marca 2015 r. w Urzędzie Miejskim w Bobolicach odbyło się spotkanie  

z sołtysami gminy Bobolice. Podczas spotkania złożyłam na ręce ustępujących sołtysów 

podziękowała za sumienną dbałość o dobro lokalnej społeczności, za współpracę przez te 

wszystkie ostatnie lata. Obecnym sołtysom na spotkaniu zostały przekazane gratulacje 

wyboru na sołtysa od Pana Piotra Zientarskiego Senatora RP. W dalszej części spotkania 

dyskutowano na temat Funduszu Sołeckiego – zasad przyznania i wydatkowania tych 

środków i obowiązków sołtysa. Sołtysi poprzez głosowanie (większością głosów) podjęli 

ostateczną decyzję o tym, że nie podejmą się realizacji w 2016 roku Funduszu Sołeckiego. 

 

*Społeczna komisja mieszkaniowa. 
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W dniu 17 marca 2015 r. odbyło się w Urzędzie Miejskim w Bobolicach posiedzenie 

Społecznej Komisji Mieszkaniowej. Zarządzeniem Nr 25/15 Burmistrza Bobolic z dnia 17 

lutego 2015 roku powołana została Społeczna Komisja Mieszkaniowa licząca 6 osób, w skład 

której wchodzą przedstawiciele: Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Bobolicach, Zakładu Usług Komunalnych i Oświatowych w Bobolicach, Urzędu 

Miejskiego w Bobolicach oraz członkowie Rady Miejskiej  

w Bobolicach - radni, tj. członkowie Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

oraz Komisji ds. Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska. Komisja jako ciało doradcze 

pełniące jednocześnie monitoring społeczny ma za zadanie zaopiniowanie złożonych do 

Burmistrza wniosków. Na spotkaniu rozpatrzono i zaopiniowano siedemnaście „Wniosków o 

najem lokalu mieszkalnego” osób ubiegających się o przydział lokalu mieszkalnego 

złożonych po ostatnim posiedzeniu Społecznej Komisji Mieszkaniowej, tj. po dniu 13 marca 

2014 r. W wyniku pracy Społecznej Komisji Mieszkaniowej sporządzony został ,,Roczny 

projekt wykazu osób oczekujących na przydział lokali mieszkalnych na czas nieoznaczony i 

lokali socjalnych z mieszkaniowego zasobu Gminy Bobolice w 2015 r.”, na podstawie, 

którego ustaliłam ostateczny wykazu osób zakwalifikowanych do najmu lokali - 6 

wnioskodawców (rodzin).  

 

*Pierwsze spotkanie inwestycyjne Bobolice - Demmin. 

W dniach 20 – 21 marca 2015 r. w Bobolicach gościliśmy grupę przedsiębiorców naszego 

miasta partnerskiego Demmin. Obecni byli przedstawiciele władz samorządowych Pan 

Kurt Kunze I zastępca Burmistrza Demmin oraz Pan Ronny Szabo przedstawiciel Urzędu 

Miasta. Spotkanie to zainicjowane zostało przez nas również w związku z wejściem nowego 

okresu programowania na lata 2014-2020, który  jest doskonała okazją do zastanowienia się 

na ewentualnym poszerzeniu współpracy partnerskiej  

w pozyskiwaniu zewnętrznych źródeł finansowanie, przede wszystkim ze środków unijnych. 

Mamy świadomość, że dotychczasowe podjęte działania  

i doświadczenia samorządów, to mało, aby skutecznie dążyć do rozwoju gospodarczego i 

ponoszenia jakości życia mieszkańców. Potrzebne jest również wsparcie innych grup 

społecznych w dążeniu do wspólnego celu. Dlatego na  spotkanie zaprosiliśmy 

przedsiębiorców, którzy w znacznym stopniu swoją działalnością przyczyniają się do rozwoju 

miast i gmin. 20 marca obyło się spotkanie delegacji niemieckiej z władzami samorządowymi  

i przedsiębiorcami z terenu gminy Bobolice. Na spotkaniu przedstawiłam najważniejsze 

inwestycje gminy, działania w zakresie rozwoju przedsiębiorczości oraz największych 

bobolickich przedsiębiorców i obecnych podczas spotkania. Pan Kurt Kunze, zastępca 
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burmistrza odczytał list dr Michaela Kocha Burmistrza Hansestatdt Demmin. W liście 

nawiązał do dnia podpisania umowy partnerskiej (21 czerwca 1995 r.), gdzie znalazł się m.in. 

zapis dotyczący rozwijania i promowania bliskich stosunków pomiędzy mieszkańcami obu 

miast na wszystkich szczeblach. Zaznaczył, że na przestrzeni tych 20 lat wiele udało się 

osiągnąć. Jako cel spotkania delegacja  

z Demmina wyznaczyła sobie rozeznanie możliwości realizacji wspólnych projektów. 

Zastępca Burmistrza Kurt Kunze zwrócił uwagę, że nasze miasta partnerskie mają wiele cech 

wspólnych. Są zdominowane przez rolnictwo, borykają się z bezrobociem. Szans współpracy 

należy upatrywać m.in.  

w problematyce związanej z zapotrzebowaniem na pracowników wykwalifikowanych. 21 

marca 2015 r. delegacja odwiedziła kąpielisko „Rajska Plaża” w Poroście. Nasi goście byli 

pod wrażeniem zakresu inwestycji. Następnie udali się na tereny przeznaczone pod specjalną 

strefę ekonomiczną i na taras widokowy w Bobolicach. Ostatnim punktem programu było 

Centrum Edukacji, Sportu i Rekreacji w Bobolicach, gdzie pana Zbyszek Rewkowski 

oprowadził delegację po hali i jej pomieszczeniach oraz w imieniu gospodarza obiektu 

dyrektora D. Michalaka pokazał część dydaktyczną obiektu – pomieszczenia Gimnazjum im. 

Agaty Mróz – Olszewskiej. 

 

*Parking przy cmentarzu komunalnym w Bobolicach. 

 

*Azbest. 

Wydłużenie terminu naboru wniosków do VI etapu Usuwania wyrobów zawierających azbest 

z terenu miasta i gminy Bobolice z 31 marca do 30 kwietnia 2015 r.  

 

*Odbiór odpadów wielkogabarytowych - PSZOK mobilny. 

W ramach funkcjonowania mobilnego Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych 

(PSZOK) odbyła się od godz. 700 w dniu 14 marca 2015 roku z terenu całego miasta i 

gminy Bobolic zbiórka odpadów wielkogabarytowych. 

 

* NFZ – na stronach NFZ ukazało się ogłoszenie o dodatkowym naborze na zatrudnienie w 

Bobolicach lekarza ginekologa-położnika. Jest to ogłoszenie, które mówi o 3 dniach 

tygodniowo. Jeżeli nie będzie żadnej oferty to zostanie ponownie ogłoszony konkurs z 

możliwością składania ofert na obsługę 2 razy w ciągu tygodnia. Termin, który jest podawany 

to, że w miesiącu maju lekarz ginekolog-położnik będzie przyjmował pacjentki w Bobolicach.  
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*Badania opinii publicznej dotyczące funkcjonowania służby zdrowia w Bobolicach. Takie 

badania odbędą się w miesiącu kwietniu telefonicznie. 

 

* 14 marca 2015 roku odbył się zjazd MGZOSP RP. 

* 12 kwietnia 2015 roku odbędą się wybory uzupełniające do Rady Miejskiej w Bobolicach. 

W tym dniu również przy ul. Głowackiego zostanie wystawiony puchar z mistrzostw świata, 

którzy zdobyli Polscy siatkarze, 

 

Ad. 4. Sprawozdanie z realizacji programu pomocy osobom zagrożonym 

eksmisją oraz realizacja programu „Odpracuj swój dług”.   

Informacje przedstawiła Pani Aneta Kopacz pracownik socjalny Miejsko – Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

Następnie głos zabrał Pan Jan Rewkowski Dyrektor ZUKiO w Bobolicach. Sprawozdanie 

stanowi załącznik do protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 15 minutową przerwę.  

Po przerwie Przewodniczący Rady przywitał Pana Ministra Stanisława Gawłowskiego oraz 

Pana Marka Gutowskiego Dyrektora Delegatury Zachodniopomorskiego Urzędu 

Wojewódzkiego w Koszalinie. Przywitał również gości zaproszonych tj. Pana Bronisława 

Malinowskiego Kierownika Muzeum Regionalnego w Bobolicach wraz z osobami 

zaproszonymi oraz Pana Jana Jarzyńskiego wraz z osobami przybyłymi na dzisiejszą sesją.  

 

 

Ad. 5. Wręczenie odznaczeń państwowych.  

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział: 

 

„Mam zaszczyt poinformować, 

że Prezydent Rzeczypospolitej Polskiej 

nadał odznaczenia 

zasłużonym mieszkańcom Gminy Bobolice. 

 
W imieniu Prezydenta 

Rzeczypospolitej Polskiej 

aktu dekoracji dokona 
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Sekretarz Stanu w Ministerstwie Środowiska 

Pan Stanisław Gawłowski 

 
Proszę wszystkich Państwa o powstanie! 

 
Postanowieniem Prezydenta 

Rzeczypospolitej Polskiej 

za wybitne zasługi 

dla rozwoju muzealnictwa, za działalność na rzecz społeczności lokalnej 

 
KRZY ŻEM KAWALERSKIM  

ORDERU ODRODZENIA POLSKI 

odznaczony został: 

 

Pan Bronisław Malinowski” 

 

Pan Minister wręczył odznaczenie. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział: 

 

„Postanowieniem Prezydenta  

Rzeczypospolitej Polskiej 

za zasługi w działalności na rzecz niepodległości i suwerenności Polski oraz respektowania 

praw człowieka w Polskiej Rzeczypospolitej Ludowej 

 

Krzy żem Wolności i Solidarności  

odznaczony został: 

 

Pan Jan Jarzyński” 

 
Pan Minister wręczył odznaczenie. 

 
Pan Minister Stanisław Gawłowski powiedział, że to bardzo duży zaszczyt wręczyć tak ważne 

i wysokie odznaczenia państwowe. Obaj Panowie zasłużyli, aby w tak uroczysty sposób 

zostali zauważeni i docenieni. Przez lata swojej aktywności Pan Bronisław Malinowski stara 

się kultywować i udowadniać wszystko to co ważne z punktu widzenia kolejnych pokoleń 

żyjących na ziemi bobolickiej. Warto pokazywać to co jest istotne i ważne, kultywuje i 
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buduje nasze tradycje. Jesteśmy kolejnym pokoleniem, które stara się zmieniać, polepszać i 

upiększać, a warto, żeby było to zauważone i upamiętnione, zostawiona informacja 

następnym pokoleniom. Pan Prezydent Bronisław Komorowski nie miał najmniejszych 

wątpliwości, że pan Bronisław Malinowski zasłużył na to wysokie odznaczenie państwowe. 

Również w przypadku Pana Jana Jarzyńskiego to odznaczenie w całości uzasadnione – to nie 

jest rzecz łatwa w czasach, gdy nikt nie wierzył, że Polska może być państwem wolnym i 

dzisiaj sami decydujemy o przyszłości. Bez zaangażowania takich osób jak Pan Jan nie 

byłoby to możliwe. Wtedy to bohaterstwo, które dzisiaj czasami niektórzy próbują 

lekceważyć, nie było tanie, wymagało ogromnego poświęcenia. Pan Minister powiedział, że 

cieszy się, że są takie osoby w Bobolicach. Jest to przecież żywa historia tamtych czasów. 

Dodał, że cieszy się, że mógł w imieniu Prezydenta wręczyć Panu Janowi Jarzyńskiemu 

Krzyż Wolności i Solidarności, krzyż świadczący o pracy i zaangażowaniu na rzecz wolnej i 

niepodległej Rzeczypospolitej. Na zakończenie Pan Minister jeszcze raz pogratulował i 

życzył odznaczonym dużo zdrowia i wytrwałości oraz to co przez lata było najważniejsze w 

ich życiu cały czas towarzyszyło. Życzył aby mieli możliwość dzielić się swoimi 

doświadczeniami i swoją wiedzą w wymiarze historycznym z kolejnymi pokoleniami 

mieszkańców naszego regionu.  

 

Głos zabrał Pan Bronisław Malinowski Kierownik Muzeum Regionalnego w Bobolicach. 

Pan Malinowski podziękował Panu Ministrowi za trud przybycia d Bobolic i wręczenia tak 

wysokiego odznaczenia.  

Pan Malinowski powiedział, że o tak wysokim odznaczeniu nigdy nie myślał i nie oczekiwał. 

Po uzyskaniu informacji o przyznaniu odznaczenia uznał, że nie zasłużył na takie 

odznaczenie, bowiem zarówno pracę zawodową, naukową jak i obecnie wykonywaną traktuję 

jako zwykły obywatelski obowiązek wobec naszej małej ojczyzny jak również wobec wielkiej 

wspólnoty narodowej. Pan Malinowski powiedział, że godniejszym od niego na to 

odznaczenie byłby ojciec Pana Bronisława Kazimierz-niestety już nieżyjący, a którego imię 

należy przywołać. Ojciec Pana Malinowskiego cenił sobie wolność i był ogromnym patriotą. 

Dlatego właśnie swojemu ojcu Pan Bronisław poświęca te odznaczenie by pamięć nie 

zaginęła.  

 

Następnie głos zabrała Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater-Ubysz. Powiedziała, że przy tak 

podniosłej uroczystości nie sposób nie wspomnieć o innych odznaczeniach, które Pan 

Bronisław Malinowski uzyskał przez wiele lat swojej pracy. Następnie Pani Wiceburmistrz 

odczytała skierowane na ręce Pana Bronisława Malinowskiego gratulacje od Pani Burmistrz 
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Mieczysławy Brzozy. Również w tym miejscu zostały skierowane do Pana Malinowskiego 

życzenia urodzinowe z okazji 80-tych urodzin. Życzenia zostały odczytane przez Panią 

Wiceburmistrz.  

 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Golas przekazał na ręce Pana Ministra Stanisława 

Gawłowskiego zaległy prezent („boboliczki”) z okazji 670- lecia nadania Bobolicom praw 

miejskich.  

Pan Minister podziękował za przekazany prezent.  

Radna Zofia Kęcel w imieniu Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przekazała na ręce Pana 

Bronisława Malinowskiego kwiaty oraz gratulacji z okazji tak ważnego odznaczenia 

państwowego. 

 

Obecnych 13 radnych, nieobecny radny Krzysztof Czajkowski.  

 

Ad. 6. Wręczenie gratulacji nowo wybranym sołtysom Gminy Bobolice.  

Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater-Ubysz wręczyła w imieniu Pani Burmistrz Mieczysławy 

Brzozy gratulacje wszystkim wybranym sołtysom na kadencję 2015-2019 

 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas.  

 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 roku 

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”  

 

2) w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy funduszu 

sołeckiego w 2016 roku.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy  
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Projekt niniejszej uchwały wynika z obowiązku ustawowego w zakresie decyzji organu 

stanowiącego „o utworzeniu” bądź „nie” funduszu sołeckiego w świetle ustawy                   o 

funduszu sołeckim. W marcu 2015 roku odbyło się spotkanie z sołtysami, gdzie został 

poddany pod głosowanie temat utworzenia w gminie Bobolice funduszu sołeckiego w 2016 

roku. Według wyników głosowania - większością głosów sołtysów uznano, że nie należy 

tworzyć przedmiotowego funduszu na 2016 rok. 

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”  

 

3) w sprawie ustalenia inkasentów pobierających podatek od nieruchomości, podatek 

rolny, leśny, opłatę od posiadania psów oraz opłatę targową i miejscową na terenie 

gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”  

 

Przewodniczący ogłosił 5-cio minutową przerwę.  

 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia metody ustalania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater-Ubysz. 

 
Wprowadzenie wyższej miesięcznej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, jeżeli odpady nie są zbierane i odbierane w sposób selektywny w wysokości 

18 złotych na jedną osobę podyktowane jest m.in.: 

1) Obowiązkiem osiągnięcia przez Gminę Bobolice odpowiednich poziomów recyklingu                        

i przygotowania do ponownego użycia odpadów typu papier, metal, tworzywa 

sztuczne i szkło. W 2020 roku mieszkańcy gminy Bobolice myszą wysegregować aż 
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50% odpadów tego rodzaju z ogólnej masy wytworzonych odpadów. W przypadku 

braku osiągnięcia przez Gminę odpowiednich poziomów, Gmina ponosić będzie kary 

z tego tytułu, których szacowana wartość do 2020 roku wyniesie ok. 99 000 zł. 

2) Z obowiązku pokrycia z pobranych opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

wszystkich kosztów funkcjonowania gminnego systemu gospodarowania odpadami 

komunalnymi. Obowiązujące stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w wysokości 10 zł miesięcznie na jedną osobę w przypadku segregacji 

odpadów oraz 15 zł miesięcznie na jedną osobę w przypadku zbiórki odpadów w 

sposób zmieszany obecnie nie pokrywają kosztów funkcjonowania gminnego systemu 

gospodarowania odpadami komunalnymi. Przy obecnie obowiązujących stawkach 

opłat niedopłata za 2015 rok szacowana jest w wysokości ok. 75 000 zł przy 

założeniu, że wszyscy mieszkańcy uiszczają opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

3) Wnioskami mieszkańców gminy Bobolice zgłoszonymi podczas konsultacji 

społecznych systemu gospodarowania odpadami komunalnymi przeprowadzonych w 

ramach projektu „Bobolice gmina partycypacji” wskazujących na zbyt niską różnicę 

pomiędzy ceną za odbiór odpadów segregowanych a ceną za odbiór odpadów 

zmieszanych. 

4) Słabą motywacją mieszkańców Gminy Bobolice do segregacji odpadów. Obecna 

różnica pomiędzy stawką opłaty za odbiór odpadów segregowanych a stawką opłaty 

za odbiór odpadów zmieszanych, w wysokości 50%, nie motywuje mieszkańców do 

segregacji odpadów. Poprzez podniesienie wysokości stawki opłaty za odbiór 

odpadów zmieszanych nagrodzone zostaną osoby segregujące odpady za podjęty 

przez nich trud związany z ich segregacją a co za tym idzie ochroną środowiska 

naturalnego Gminy Bobolice. 

5) Niekorzystnymi dla Gminy Bobolice statystykami prowadzonymi przez Firmę PGK 

Koszalin świadczącą usługę odbioru odpadów z terenu gminy Bobolice, według 

których Gmina posiada niskie wskaźniki segregacji odpadów typu papier, metal, 

tworzywa sztuczne i szkło w porównaniu do pozostałych gminy, dla których PGK 

Koszalin świadczy usługę odbioru odpadów. 

Stawki zróżnicowano na poziomie 80%. 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta 12 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”.  
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5) w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bobolice w 2015 roku.    

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater-Ubysz. 

 

W związku z art. 11a ustawy o ochronie zwierząt z dnia 21 sierpnia 1997 r. (tekst jednolity 

Dz. U. z 2013 r., poz. 856 ze. zm.) Rada gminy określa w drodze uchwały, corocznie do dnia 

31 marca, program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt. Stanowi to wypełnienie obowiązku zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom 

przez gminę. 

W związku z powyższym przygotowany został Program opieki nad bezdomnymi zwierzętami 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bobolice w 2015 roku, który 

stanowi załącznik do niniejszej uchwały. Reguluje on zasady opieki nad bezdomnymi 

zwierzętami i ograniczania problemu ich bezdomności poprzez zapobieganie nadmiernemu 

niekontrolowanemu wzrostowi populacji bezdomnych zwierząt oraz poszukiwanie dla nich 

nowych właścicieli. 

W ramach programu Gmina Bobolice realizuje następujące zadania: 

1. zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt; 

2. opiekę nad wolno żyjącymi kotami w tym ich dokarmianie; 

3. odławianie bezdomnych zwierząt; 

4. obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach dla zwierząt; 

5. poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt; 

6. usypianie ślepych miotów; 

7. wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt 

gospodarskich; 

8. zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych              

z udziałem zwierząt; 

W Programie wskazano również wysokość środków finansowych przeznaczonych na jego 

realizację oraz sposób ich wydatkowania, które zostały ujęte w planie finansowym budżetu 

Gminy Bobolice na rok 2015. 

Zgodnie ze wskazaniami ustawy o ochronie zwierząt Projekt Programu został przekazany do 

zaopiniowania Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii, zarządcom obwodów łowieckich, 

organizacjom społecznym, których statutowym celem jest ochrona zwierząt. Program został 

zaopiniowany pozytywnie. 
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Pan Franciszek Łobocki Przewodniczący Komisji ds. Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”  

 

6) w sprawie wyrażenia zgody na przeniesienie prawa użytkowania wieczystego działki 

gruntu wraz z prawem własności zabudowań w zamian za zaległości podatkowe.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater-Ubysz.    

Wyraża się zgodę na przeniesienie na rzecz Gminy Bobolice prawa użytkowania wieczystego 

działki gruntu nr 183 o powierzchni 0,2700 ha położonej w obrębie ewidencyjnym DARGIŃ, 

gmina Bobolice wraz z prawem własności posadowionych na tej działce zabudowań, w 

zamian za zaległości podatkowe z tytułu niezapłaconych przez użytkowników wieczystych 

działki gruntu nr 183 położonej w obrębie ewidencyjnym DARGIŃ, gmina Bobolice 

podatków stanowiących dochody budżetu Gminy Bobolice oraz w zamian za nawiązanie          

z tymi użytkownikami wieczystymi stosunku najmu komunalnego lokalu mieszkalnego. 

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów            

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”  

 

7) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Bobolice.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater-Ubysz.  

Wymienione w załączniku do niniejszej uchwały nieruchomości (działki) stanowią własność 

Gminy Bobolice. Przedmiotowe działki w chwili obecnej są dzierżawione na podstawie 

zawartych na okres 3 lat umów dzierżawy z przeznaczeniem na cele rolnicze. Obecnie 

dotychczasowi dzierżawcy nieruchomości wymienionych w załączniku niniejszej uchwały 

wystąpili z wnioskiem o zawarcie kolejnej umowy dzierżawy w ramach jej kontynuacji na 

czas nieoznaczony w drodze bezprzetargowej. 

Zgodnie z  treścią art. 18 ust.2 pkt 9 lit. a ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym uchwała rady jest wymagana również w przypadku, gdy po umowie zawartej 
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na czas oznaczony do 3 lat strony zawierają kolejne umowy, których przedmiotem jest 

ta sama nieruchomość. 

Natomiast z treści art.37 ust.4 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. o gospodarce 

nieruchomościami wynika obowiązek przeprowadzenia przetargu dla zawarcia umowy 

dzierżawy lub najmu na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony. 

Przywołany przepis stanowi nadto, że rada może wyrazić zgodę na odstąpienie od 

przetargowego trybu zawarcia przedmiotowej umowy. 

 

Wobec powyższego Burmistrz Bobolic wnioskuje o wyrażenie zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia kolejnej umowy a podjęcie uchwały w 

przedmiotowej sprawie uznać należy za uzasadnione. 

  

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Pan Michał Andrzejak zapytał czy grunty są uprawiane ? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Wiceburmistrz mówiąc, że wszystkie grunty są uprawiane.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”  

 

8) w sprawie określenia kryteriów drugiego etapu postępowania rekrutacyjnego do 

przedszkola i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Bobolice.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Sekretarz.   

Zmiana ustawy o systemie oświaty wprowadziła nowe zasady przyjęć dzieci do 

publicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz innych 

form wychowania przedszkolnego. W myśl art. 20 c ust.1 ww. ustawy do przedszkola 

przyjmowane są dzieci zamieszkałe na obszarze danej gminy. W przypadku większej liczby 

kandydatów niż liczba miejsc w przedszkolu na pierwszym etapie postępowania 

rekrutacyjnego brane są pod uwagę łącznie następujące kryteria ustawowe:  

1) wielodzietność rodziny kandydata,  

2) niepełnosprawność kandydata,  

3) niepełnosprawność jednego z rodziców kandydata,  

4) niepełnosprawność obojga rodziców kandydata, 

5) niepełnosprawność rodzeństwa kandydata, 
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6) samotne wychowywanie kandydata w rodzinie, 

7) objęcie kandydata pieczą zastępczą. 

 

W przypadku równorzędnych wyników uzyskanych na pierwszym etapie postępowania 

rekrutacyjnego lub jeśli po zakończeniu tego etapu przedszkole nadal dysponuje wolnymi 

miejscami, rada gminy upoważniona jest jako organ prowadzący do określenia kryteriów, 

branych pod uwagę na drugim etapie, tzw. „kryteriów gminnych”. Mogą mieć one różną 

wagę. Rada gminy określa również dokumenty niezbędne do potwierdzenia ich spełnienia 

 

Należy zaznaczyć, iż dzieci 5-letnie realizujące obowiązek rocznego przygotowania 

przedszkolnego mają zapewnione miejsca w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w 

szkołach podstawowych na mocy prawa.  

 

Zgodnie z art. 7 ust. 1 ustawy z dnia 13 czerwca 2013 r. o zmianie ustawy o systemie oświaty 

oraz niektórych innych ustaw - od dnia 1 września 2015r. dziecko w wieku 4 lat ma prawo do 

korzystania z wychowania przedszkolnego a gmina ma obowiązek zapewnić warunki 

realizacji tego prawa. Od 1 września 2017 r. prawo to dotyczy również dzieci 3 letnich.  

 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”  

 

9) w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z 

mieszkańcami Gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Sekretarz.  

Konsultacje społeczne uregulowane są w prawie polskim artykułami 4a ust. 2 i art. 5a ust. 1 

ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym.  

 W pierwszym przypadku ustawa dopuszcza przeprowadzenie konsultacji społecznych  

w sprawach zmiany granic gmin lub granic miasta polegającej na wyłączeniu obszaru lub 

części obszaru jednostki pomocniczej gminy i jego włączeniu do sąsiedniej jednostki 

pomocniczej tej gminy lub do sąsiedniej gminy. Art. 4a ust. 2 dopuszcza ograniczenie takich 

konsultacji w pkt. 1 do mieszkańców jednostki pomocniczej gminy objętych zmianą – przez 

odpowiednie rady gmin, a w pkt. 2 do mieszkańców gmin objętych zmianą naruszającą 
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granice powiatów lub województw - przez odpowiednie rady powiatów lub sejmiki 

województw.  

 Art. 5a jest najczęściej stosowanym artykułem i dopuszcza przeprowadzenie 

konsultacji społecznych w wypadkach przewidzianych ustawą, ale co istotne również  

w innych sprawach ważnych dla gminy. Takie określenie tego prawa pozostawia katalog 

spraw, w których można przeprowadzić konsultacje jako otwarty. „Ważność” spraw jest 

bowiem bardzo subiektywna. W każdej gminie „ważne” mogą być inne sprawy – 

ustawodawca pozostawił więc samorządowcom dowolność w określaniu rangi spraw. 

   Konsultacje nie posiadają charakteru wiążącego – mają wyłącznie charakter 

opiniodawczy. Nie wywołują skutków prawnych.  W wyniku konsultacji uzewnętrznia się 

natomiast opinia (życzenia, oczekiwania) mieszkańców co do sposobu rozstrzygnięcia sprawy 

należącej do właściwości innego organu. 

 Niezwykle ważne jest by konsultacje miały charakter rzeczywisty, nie zaś jedynie 

formalny. Wymóg podejmowania uchwał po konsultacjach z mieszkańcami powinien być 

rozumiany jako rzeczywiste omówienie z mieszkańcami proponowanych zmian i wyrażenie 

przez nich opinii. 

 W związku z powyższym projekt uchwały przedstawiony przez Burmistrza Bobolic na 

sesji należy uznać za zasadny. 

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Michał Andrzejak zaproponował w §6 ppkt. 3 - 50% mieszkańców Gminy Bobolice, 

uprawnionych do udziału w konsultacjach.  

Radni jednogłośnie przyjęli poprawkę w projekcie uchwały.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”  

 

10) w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania dla wyborców 

przebywających w zakładzie karnym dla przeprowadzenia głosowania w wyborach 

Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na dzień 10 maja 2015 roku.    

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pan Sekretarz.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”  
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11) w sprawie wystąpienia gminy Bobolice z lokalnej grupy działania 

„ Środkowopomorska Grupa Działania” 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater-Ubysz.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”  

 

12) w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia Środkowopomorska Grupa Działania.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater-Ubysz.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”  

 

Ad. 8. Trybuna sołecka 

W trybunie sołeckiej nikt nie zabrał głosu 

 

Ad. 9.Trybuna obywatelska 

W trybunie obywatelskiej nikt nie zabrał głosu.  

 

Ad. 10. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   

W tym punkcie głos zabrali: 

 

1. Radna Justyna Terlecka –   powiedziała, że pobocze na drodze Bobolice-Ujazd, a 

szczególnie 3 km od Nowosiółek do Jatyni, pobocze tej drogi jest tragiczne, miejscami 

nie ma możliwości minięcia się z samochodem. Problem zgłaszany jest corocznie, ale 

w chwili obecnej wygląda to bardzo źle. Również jest na tej drodze błoto wywożone 

przez ciężki sprzęt wywożące drewno z lasu. Pani radna zwróciła się z prośbą o 

sprawdzenie tej drogi w stanie takim jaki jest na dzień dzisiejszy 

Odpowiedzi udzieliła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater-Ubysz mówiąc, że gmina 

obecnie jest w trakcie rozmów z powiatem na temat zadań do realizacji przez całą 

kadencję. Na dzień dzisiejszy nie wiadomo w jakim terminie będzie realizacje tej 

drogi. Takie spotkanie w najbliższym czasie planuje Pan Starosta, gdzie będzie 

uzgadniany termin i zakres zadań. Państwo radni otrzymają taką informację o realizacji 

przez powiat dróg powiatowych.  
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2. Radna Małgorzata Sikora – Pani radna złożyła pisemną interpelacje dotyczącą 

oświetlenia alei przy ul. 1 Maja. Pani radna poprosiła o pisemną odpowiedź na złożoną 

interpelację.  

3. Radna Bożena Aksiutin – zapytała kiedy jest planowane rozpoczęcie budowy 

parkingu przy ul. Matejki.  

Odpowiedzi udzielił Pan Dyrektor ZUKiO Jan Rewkowski, mówiąc, że będzie to 

późna jesień 2015 roku.  

 

4.  Radny Zbigniew Oleksiak –  powiedział, że zwraca się z ponowną prośbą o 

oznakowanie ulicy Głowackiego-Szpitalnej. Kolejna sprawa to, żeby wpłynąć na 

osoby, które wieszają na słupach energetycznych różnego rodzaju ogłoszenia np. 

pożyczki, wygląda to bardzo nieestetycznie.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Wiceburmistrz mówiąc, że na pewno możemy wystosować 

informację do właściciela infrastruktury oświetleniowej, który jest zobligowany do 

utrzymywania w należytym stanie oświetlenie. Pismo zostanie wystosowane.  

5. Radna Małgorzata Sikora – zapytała, czy wiadomo coś w sprawie osoby 

przeprowadzającej dzieci przez jezdnię do szkoły, kiedy będzie przeszkolona i czy jest 

szansa, że ta osoba się pojawi przy szkole tzw. „Agatka”, o którą się staramy z 

rodzicami. Pani radna zapytała czy kontaktować się w tym temacie z Panią Dyrektor 

Renatą Kowalską ?  

Pani Wiceburmistrz powiedziała, że na chwilę obecną nie potrafi odpowiedzieć na to 

zapytanie ponieważ nie zna tematu. Pani Wiceburmistrz powiedziała, żeby nie 

kontaktować się z Panią Dyrektor SP ponieważ po sesji zapozna się z tematem i udzieli 

odpowiedzi Pani radnej. 

 

Ad. 11. Zakończenie obrad.  

Pan Marek Golas Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad został 

wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 


